



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# الجمعية العامة الـ148 للاتحاد البرلماني الدولي

جنيف، 23-27 آذار/مارس 2024

CL/213/A.1-rev.2

22 آذار/مارس 2024

المجلس الحاكم

البند 1

## جدول الأعمال المؤقت للدورة الـ213 للمجلس الحاكم

جنيف، 24 و 27 آذار/مارس 2024

1. إقرار جدول الأعمال (CL/213/A.1-rev.2)
2. الموافقة على المحاضر الموجزة للدورة الـ212 للمجلس الحاكم (CL/212/SR)
3. انتخاب رئيس الجمعية العامة الـ148
4. تقرير رئيسة الاتحاد البرلماني الدولي عن أنشطتها منذ الدورة الـ212 للمجلس الحاكم ستقدم الرئيسة رؤيتها تقريراً عن أنشطتها وأنشطة اللجنة التنفيذية منذ الدورة الأخيرة للمجلس الحاكم.
5. عرض للأمين العام عن تقرير الوقع والأثر للاتحاد البرلماني الدولي للعام 2023 سيتم إطلاع المجلس الحاكم على تقرير الوقع والأثر للاتحاد البرلماني الدولي للعام 2023.
6. الموضوع ذو الأولوية للاتحاد البرلماني الدولي للعام 2024 سيتم إطلاع المجلس الحاكم على الأنشطة القائمة الخاصة بموضوع الأولوية للاتحاد البرلماني الدولي للعام 2024.
7. النتائج المالية للعام 2023 والوضع المالي للاتحاد البرلماني الدولي (CL/213/7-R.1, R.2 and R.3)
8. مسائل مختصة بعضوية الاتحاد البرلماني الدولي وحالة بعض البرلمانات  
(أ) طلبات الانتساب إلى الاتحاد البرلماني الدولي وإعادة الانتساب إليه  
(ب) مركز المراقب (CL/213/8(b)-P.1)  
(ج) حالة بعض البرلمانات



## 9. المكاتب الإقليمية

سيتلقى المجلس الحاكم تحديثاً عن آخر التطورات بشأن إنشاء مكاتب إقليمية في الأوروغواي وجمهورية مصر العربية.

## 10. الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة (CL/213/10-P.1)

سيُدعى المجلس الحاكم إلى الموافقة على قائمة الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة، على النحو الذي أوصت به اللجنة التنفيذية.

## 11. المؤتمر العالمي السادس لرؤساء البرلمانات (CL/213/11-P.1)

سيتم اطلاع المجلس الحاكم على الترتيبات الأولية للمؤتمر العالمي السادس لرؤساء البرلمانات (جنيف، تموز/يوليو / آب/أغسطس 2025)، وسيُدعى إلى المصادقة على تشكيل اللجنة التحضيرية للمؤتمر رسمياً.

## 12. فريق عمل الاتحاد البرلماني الدولي المعني بالحل السلمي للحرب في أوكرانيا

سيتم إبلاغ المجلس الحاكم عن أنشطة فريق العمل.

## 13. أنشطة اللجان والهيئات الأخرى

- (أ) لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين
- (ب) منتدى النساء البرلمانيات
- (ج) منتدى البرلمانيين الشباب للاتحاد البرلماني الدولي
- (د) لجنة شؤون الشرق الأوسط
- (هـ) لجنة تعزيز احترام القانون الدولي الإنساني
- (و) مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجنديرية)
- (ز) الفريق الاستشاري المعني بالصحة
- (ح) مجموعة مساهلي الحوار حول قبرص
- (ط) الفريق الاستشاري رفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف
- (ي) مجموعة العمل حول العلم والتكنولوجيا

## 14. انتخابات اللجنة التنفيذية

(راجع المادة 21 (ي) من النظام الأساسي والقواعد 37 و38 و39 من المجلس الحاكم) سيُنتخب المجلس الحاكم عضو واحد للجنة التنفيذية ليحل محل السيدة ي. ك. ن. ساباتغو (جمهورية الكونغو الديمقراطية)، التي لم تعد عضوة في البرلمان.



15. تقارير عن الاجتماعات المتخصصة للاتحاد البرلماني الدولي (CL/213/15-R.1)

16. جائزة كريم-باسي (CL/213/16-P.1)

سيتم تقديم آخر المستجدات إلى المجلس الحاكم بشأن ترتيبات جائزة كريم-باسي للعام 2024.

17. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 148th IPU Assembly

## Geneva, 23–27 March 2024

Governing Council  
Item 1

CL/213/A.1-rev.2  
22 March 2024

## Provisional agenda of the 213th session of the Governing Council

Geneva, 24 and 27 March 2024

1. **Adoption of the agenda** (CL/213/A.1-rev.2)
2. **Approval of the summary records of the 212th session of the Governing Council** (CL/212/SR)
3. **Election of the President of the 148th Assembly**
4. **Report by the IPU President on her activities since the 212th session of the Governing Council**  
*The President will report on her activities and on the activities of the Executive Committee since the last session of the Governing Council.*
5. **Presentation by the Secretary General of the IPU Impact Report for 2023**  
*The Governing Council will be apprised of the IPU Impact Report for 2023.*
6. **IPU priority theme for 2024**  
*The Governing Council will be apprised of activities in progress relating to the IPU priority theme for 2024.*
7. **Financial results for 2023 and financial situation of the IPU** (CL/213/7-R.1, R.2 and R.3)
8. **Questions relating to IPU membership and the situation of certain parliaments**
  - (a) Requests for affiliation and reaffiliation to the IPU
  - (b) Observer status (CL/213/8(b)-P.1)
  - (c) Situation of certain parliaments
9. **Regional offices**  
*The Governing Council will receive an update on the latest developments with the establishment of regional offices in Uruguay and Egypt.*
10. **Future inter-parliamentary meetings** (CL/213/10-P.1)  
*The Governing Council will be called upon to approve the list of future inter-parliamentary meetings, as recommended by the Executive Committee.*

E

#IPU148

**11. Sixth World Conference of Speakers of Parliament (CL/213/11-P.1)**

*The Governing Council will be briefed on the preliminary arrangements for the Sixth World Conference of Speakers of Parliament (Geneva, July/August 2025), and will be invited to formally endorse the composition of the Preparatory Committee for the Conference.*

**12. Task Force on the peaceful resolution of the war in Ukraine**

*The Governing Council will be informed of the activities of the Task Force.*

**13. Activities of committees and other bodies**

- (a) Committee on the Human Rights of Parliamentarians
- (b) Forum of Women Parliamentarians
- (c) Forum of Young Parliamentarians
- (d) Committee on Middle East Questions
- (e) Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law
- (f) Gender Partnership Group
- (g) Advisory Group on Health
- (h) Group of Facilitators for Cyprus
- (i) High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism (HLAG)
- (j) Working Group on Science and Technology

**14. Elections to the Executive Committee**

(cf. Article 21(k) of the Statutes and Rules 37, 38 and 39 of the Governing Council)

*The Governing Council will one member of the Executive Committee to replace Ms. I.K.N. Sabangu (Democratic Republic of the Congo) who is no longer a member of parliament.*

**15. Reports on recent IPU specialized meetings (CL/213/15-R.1)**

**16. The Cremer-Passy Prize (CL/213/16-P.1)**

*The Governing Council will be updated on the arrangements for the 2024 Cremer-Passy Prize.*

**17. Other business**